
Vänsterpartiet Gävleborg 
 

 
Interpellationen är ställd till Jan Lahenkorva, HSN:s ordförande 
 
För Vänsterpartiet är det självklart att Region Gävleborg ska säkra en 
välfungerande hälsocentral i Ljusne. En hälsocentral som inte tar hänsyn  
till privata ägares vinstintressen utan finns där för Ljusneborna och deras 
behov av sjukvård. 
 
Så länge den fria etableringsrätten finns kommer det att uppstå problem 
med bemanning på hälsocentraler eftersom de privata utförarna oftast 
etablerar sig där de med lågt vårdbehov förväntas att bo. Det betyder att 
vi får en överetablering av hälsocentraler i sådana områden och att det 
blir svårt att bemanna alla dessa hälsocentraler. I förorter och främst på 
landsbygden, där avstånden är stora, blir det också svårare att 
upprätthålla hälsocentraler med relevant kompetens. 
 
Det privata vårdbolaget som, till nyligen, har drivit hälsocentralen i 
Ljusne tar inte ansvar för Ljusnebornas sjukvård, men det ansvaret kan 
inte Region Gävleborg släppa. Sjukvården ska inte vara en marknad för 
privata vårdbolag, där målet är att tjäna pengar. Målet ska vara en jämlik 
vård efter behov.  
 
Region Gävleborg har ingen insyn i hur skattemedel har använts hos det 
privata vårdbolaget, trots att det är regionen som har finansierat den.  
Det är inte hållbart.  
 
Ljusneborna lämnade under hösten in en namninsamling till hälso- och 
sjukvårdens ordförande i hopp om att få till stånd en ny hälsocentral  
i Ljusne. Vi i Vänsterpartiet menar att regionen ska säkerställa en fullt 
bemannad hälsocentral och ingen hybridverksamhet. 
 
Därför frågar jag ordförande i HSN följande: 
 
Hur ser planen ut för att säkerställa en regiondriven, fullt bemannad 
hälsocentral i Ljusne? 
 
Ulla Andersson (V) 
Gävle, 2022-11-23 
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